

開南大學健康照護管理學院健康照護技術碩士班課程規劃表
(115 學年度入學新生適用)

Master's Program Curriculum of the Healthcare Management,
Kainan University, 2026

115/05/26 新訂

課 程 Curriculum	第 1 學年 First Year		第 2 學年 Second Year	
	上學期 Semester1	下學期 Semester2	上學期 Semester1	下學期 Semester2
專業必修科目 (12 學分) Required Courses (12 credits)	碩士論文一 Thesis I 3			
	碩士論文二 Thesis II 3			
	論文寫作與學術倫理 3 Thesis Writing and Academic Integrity 3	研究方法與論文研 3 Research Method and Thesis Discussion 3		
課程領域 Course Areas				
領域別 Fields	健康照護管理 Healthcare Management	輔助療癒技術 Assisted healing techniques	食品營養與安全 The Nutrition and Food Safety	

Professional Electives (Minimum 18 credits)	專業選修科目(至少應修18學分)	健康心理學專論 3 Special Topics in Health Psychology 3	養生療癒學專論 3 Special Topics in Health Healing 3	保健營養專論 3 Specific Topics on Healthy Nutrition 3
		健康產業管理專論 3 Advanced Health Industry Management 3	社會園藝學專論 3 Special Topics in Social Horticulture 3	機能性食品專論 3 Specific Topics of Functional Foods 3
		健康行銷管理專論 3 Special Topics in Health Marketing 3	音樂治療專論 3 Special Topics in Music Therapy 3	飲食與疾病專論 3 Advanced Topics in Diet and Disease 3
		社區健康專論 3 Special Topics in Community Health 3	音樂治療案例分析 3 Independent Study of Music Therapy 3	膳食設計與管理專論 3 Advanced Topics in Diet Planning and Management 3
		醫事政策與倫理專論 3 Special Topics of Medical Policy and Ethics 3	芳香療法案例分析 3 Aromatherapy Treatment for Case Study 3	膳食製備實務應用 3 Practical Applications of Diet Preparation 3
		長期照護政策專論 3 Special Topics in Analysis of Policy in Long-term Healthcare 3	芳香療法實務應用 3 The Practice of Aromatherapy 3	食品與健康風險評估管理 3 Risk Assessment and Management of Food and Health 3
		照顧服務管理專論 3 Special Topics in Care Service 3	休閒治療專論 3 A Special Topic in Recreational Therapy 3	食品安全議題研討 3 Special Topic of Food Hygiene and Food Safety 3
		照顧服務實務應用 3 The Practice and Application for Care Services 3	律動療癒專論 3 Special Topics in Rhythm and Movement Therapy 3	樂齡養生保健專論 3 Treatise on health care for the elderly 3
		AI 智能與長期照護專論 3 AI intelligence and long-term care monograph 3	茶道療癒專論 3 Special Topics in Tea Ceremony 3	
		AI 智能照護實務應用 3 AI intelligent care practical application 3	科學風水與健康 3 Scientific Feng Shui and Health 3	
		智慧醫療專論 3 Special Topics in Smart Health 3	海外參訪研析 3 Oversea Visiting Activities 3	
		運動與健康專論 3 Special Topics in Exercise and Health 3		
		健康保險專論 3 Special Topics in Health Insurance 3		
		醫療品質管理專論 3 Special Topics in Health Care Quality 3		
		智能化生物能調理保健理論與實務 3 Intellectualized BIOCERAMIC Therapeutic Theory and Practice 3		
		衛生保健志工管理專題 3 Seminar in The Hygienic Health Care Volunteer Management 3		
		智慧健康與 AI 技術應用 3 Smart Healthcare and AI Technology Applications 3		
		腦神經科學與自律神經調控特論 3 Special Topics in Neuroscience and Autonomic Regulation 3		
		AI 世代自我健康治理與整合性社區長期照護之策略趨勢 3 Strategic Trends in Self-Health Governance and Integrated Community Long-Term Care in the AI Era 3		

備
註

1. 本所畢業應修習至少 30 學分。其中包括：本院「專業必修科目」6 學分(含碩士論文一、二，共 6 學分)，「專業選修科目」至少 18 學分，其中專業選修科目(非本院開設選修課)可承認本校其他碩士班或碩士在職專班至多 6 學分。
 1. **Graduation Credit Requirements** Students must complete a minimum of **30 credits** to graduate. This includes:
 - **6 credits** of required college-level courses (consisting of Master's Thesis I and Master's Thesis II, totaling 6 credits).
 - A minimum of **18 credits** of elective courses. Among these elective courses, up to **6 credits** taken from other master's degree programs or executive master's programs within the university (non-college-offered electives) may be recognized.
 2. 研究生已修習取得之課程學分數達「畢業應修學分數扣除碩士論文一、二課程 6 學分後」之二分之一(含)以上者，得修習「碩士論文一」。修習通過「碩士論文一」者，得於次學期修習「碩士論文二」。上述二門課程不得於同一學期同時修習。
2. **Master's Thesis Course Eligibility and Sequence**
 - Graduate students who have completed and obtained at least **one-half (1/2)** of the required graduation credits (excluding the 6 credits for Master's Thesis I and II) are eligible to enroll in **Master's Thesis I**.
 - Students who pass **Master's Thesis I** may enroll in **Master's Thesis II** in the following semester.
 - The two courses mentioned above **cannot** be taken concurrently in the same semester.
3. 本班研究生另需撰寫畢業論文並經學位考試通過後方完成修業規定，畢業論文不列入畢業學分數。
3. **Graduation Thesis and Degree Examination** Graduate students in this program are additionally required to write a graduation thesis and pass the degree examination to fulfill the graduation requirements. The graduation thesis does not count toward the required graduation credits.
4. 「學術倫理教育」課程為必修 0 學分，線上修讀及通過測驗後，始得申請學位口試(依「開南大學學術研究倫理教育課程實施辦法」)。
4. **Academic Ethics Education** The "Academic Ethics Education" course is a **0-credit required course**. Students must complete the online coursework and pass the test before applying for the oral degree defense (in accordance with the Kainan University Implementation Regulations for Academic Research Ethics Education).
5. 選修課程於 115 年 04 月 29 日健康院課程會議通過。
5. **Curriculum Approval Date (Electives)** The elective courses were approved by the College of Healthcare Management Curriculum Committee on April 29, 2026.
6. 本課程於 115 年 05 月 26 日校課程委員會通過，115 年 05 月 26 日教務會議核備。
6. **Curriculum Approval Date (University Level)** This curriculum was approved by the University Curriculum Committee on May 26, 2026, and officially recorded by the Academic Affairs Council on May 26, 2026.